

သမတအိမ်တော်၊ ရန်ကုန်မြို့

၁၉၆၁ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုသတ္တုတွင်းများနှင့် သတ္တုများ အက်ဥပဒေ။

[၁၉၆၁ ခုနှစ်၊ အက်ဥပဒေအမှတ် ၃၆။]

၁၃၂၃ ခုနှစ်၊ တော်သလင်းလပြည့်ကျော် ၁၁ ရက်။

(၁၉၆၁ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၅ ရက်။)

ဖွဲ့စည်းအုပ်ချုပ်ပုံ အခြေခံဥပဒေအရ၊ အောက်ဖော်ပြပါအက်ဥပဒေကို ထုတ်ပြန် ကျေညာသည်။

အောက်ပါအတိုင်း အက်ဥပဒေအဖြစ်ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

၁။ ။ ဤအက်ဥပဒေကို၊ ၁၉၆၁ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုသတ္တုတွင်းများနှင့် သတ္တုများအက်ဥပဒေဟု ခေါ်ရမည်။

၂။ ။ ဤအက်ဥပဒေတွင် အကြောင်းအရာနှင့်ဖြစ်စေ၊ ရှေ့နောက်စကားတို့၏ အဓိပ္ပါယ်နှင့်ဖြစ်စေ မဆန့်ကျင်လျှင်-

- (က) “သတ္တုလုပ်ကိုင်ခွင့်” ဆိုသည့်စကားရပ်တွင်၊ ဤအက်ဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ ဖြစ်စေ၊ ဤအက်ဥပဒေအရပြုသည့် နည်းဥပဒေများအရဖြစ်စေ ပေးသည့်သတ္တု ရှာဖွေခွင့်လိုင်စင်၊ သို့တည်း မဟုတ် သတ္တုတူးဖော်ခွင့်အငှားပတ္တာတခုခုပါဝင်သည်။
- (ခ) “သတ္တုလုပ်ကိုင်ခွင့်ရသူ” ဆိုသည်မှာ၊ ဤအက်ဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်များအရဖြစ်စေ၊ ဤအက် ဥပဒေ အရပြုထားသည့်နည်းဥပဒေများအရဖြစ်စေ သတ္တုလုပ်ကိုင်ခွင့်ရသူ၊ သို့တည်းမဟုတ် အခြား နည်းအရည်အချင်းနှင့်ပြည့်စုံခဲ့သော်၊ သတ္တုလုပ်ကိုင်ခွင့်ကို တဆင့်ဆက်ခံရရှိသည့်သူကို ဆိုလိုသည်။
- (ဂ) “သတ္တုတွင်း” ဆိုသည်မှာ၊ သတ္တုများကိုရှာဖွေရန်ဖြစ်စေ၊ ရယူရန်ဖြစ်စေအလုပ် တခုခုကို စတင်ပြုလုပ်ပြီး၊ သို့တည်းမဟုတ် ပြုလုပ်ဆဲရှိနေသည့် ကလိုင်တခုခုကို ဆိုလိုသည်။ ထိုစကားရပ်တွင် သတ္တုတွင်းအတွင်း၌ရှိသည့်၊ သို့တည်းမဟုတ် သတ္တုတွင်းနှင့်ဆက်ကပ်လျက်ရှိသည့်၊ သို့တည်းမဟုတ် သတ္တုတွင်း၏မြေပေါ်၌ ဖြစ်စေ၊ မြေအောက်၌ဖြစ်စေ ရှိသောအရပ်ရပ်အလုပ်အဆောင်စက်ကိရိယာ၊ ရထား ငယ်သံလမ်းနှင့် ရထားလမ်းမြှောင်များလည်းပါဝင်သည်။ သို့ရာတွင် ထိုစကားရပ်၌ မီးသင်းပြီး ကျောက်မီးသွေးပြုလုပ်ခြင်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်းစဉ် သတ္တုများကိုပြုပြင်ခြင်း ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်မဟုတ်သည့် အခြားပြုလုပ်မှုလုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက် နေသည့် အဆောက်အဦ၊ ဥပစာ၏ အစိတ်အပိုင်းတစ်ခု တရာမပါဝင်ချေ။ “သတ္တုတွင်း” ဆိုသည့်စကားရပ်တွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ရေတွင်းလည်းပါဝင်သည်။
- (ဃ) “သတ္တု” ဆိုသည်မှာ၊ ၁၉၅၇ ခုနှစ်၊ ရေနံဓါတ်ပင်ရင်းအခြေအမြစ်များ (တိုးတက် ဖြစ်ထွန်းမှု၊ စည်းမျဉ်းသတ်မှတ်မှု) အက်ဥပဒေတွင် အဓိပ္ပါယ်ဖော်ပြထားသည့်

ရေနံဓါတ်မှတစ်ပါး၊ တွင်းထွက်မည်သည့်ဝတ္ထုကိုမဆို ဆိုလိုသည့်ပြင် ထိုစကားရပ်တွင် မြေအောက်ရေလည်းပါဝင်သည်။

- (င) “ပြဋ္ဌာန်းသည်” ဆိုသည်မှာ၊ ဤအက်ဥပဒေဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ဤအက်ဥပဒေအရပြုသည့် နည်းဥပဒေ များ ဖြင့်ဖြစ်စေ ပြဋ္ဌာန်းသည်ကို ဆိုလိုသည်။
- (စ) “နိုင်ငံတော်သမတ” ဆိုသည်မှာ၊ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ သမတကိုဆိုလို သည်။
- (ဆ) “ပြည်ထောင်စု” ဆိုသည်မှာ၊ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတော်ကို ဆိုလိုသည်။

၃။ ။ ပြည်ထောင်စုအတွင်းမည်သည့်မြေပေါ်၊ မြေတွင်း၊ သို့တည်းမဟုတ် မြေအောက်တွင်မဆို ဖြစ်စေ၊ မည်သည့်ရေအောက်တွင်မဆိုဖြစ်စေ တွေ့သည့်သဘာဝအတိုင်းရှိသော သတ္တုပင်ရင်းအခြေ အမြစ်များမှာ ပြည်ထောင်စုပိုင်ပစ္စည်းဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်။

၄။ ။ ဤအက်ဥပဒေအရဖြစ်စေ၊ ဤအက်ဥပဒေအရပြုသည့် နည်းဥပဒေများအရဖြစ်စေ ပေးသည့်သတ္တု လုပ်ကိုင်ခွင့်အရနှင့် ၎င်းသတ္တုလုပ်ကိုင်ခွင့်ပါ စည်းကမ်းချက်နှင့်အညီမှတစ်ပါး၊ မည်သူမျှ သတ္တုရှာဖွေခြင်း၊ သို့တည်းမဟုတ် အကျိုးဖွံ့ဖြိုးအောင်ပြုလုပ်ထုတ်ယူခြင်းမပြုစေရ။ ရှင်းလင်းချက်။ ။ ဤပုဒ်မပါ ကိစ္စအလို့ငှါ အခြားတည်ဆဲ တရားဥပဒေအရ ထုတ်ပေးထားသည့် အတည် ဖြစ်လျက်ရှိသော သတ္တုလုပ်ကိုင်ခွင့်မှာ ဤအက်ဥပဒေအရဖြစ်စေ၊ ဤအက်ဥပဒေအရ ပြုသည့်နည်းဥပ ဒေများအရဖြစ်စေ ပေးသည့်လုပ်ကိုင်ခွင့်ဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်။

၅။ ။ မည်သူမျှ တရားဥပဒေအရမဟုတ်ဘဲရယူသည့်၊ သို့တည်းမဟုတ် လက်ခံရရှိထားသည့်၊ သို့တည်းမဟုတ် ဤအက်ဥပဒေကိုဖြစ်စေ၊ ဤအက်ဥပဒေအရပြုလုပ်သည့် နည်းဥပဒေကိုဖြစ်စေ ဆန့်ကျင်၍လုပ်ကိုင်ထုတ်ယူသည့် သတ္တုကိုရွှေ့ပြောင်းခြင်း၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ခြင်း၊ ရယူပိုင်ဆိုင်ခြင်း၊ ရောင်းခြင်း၊ ဝယ်ခြင်း၊ ဖောက်ကားခြင်း၊ သို့တည်းမဟုတ် အခြားတနည်းနည်းဖြင့် လွှဲပြောင်းပေးခြင်း မပြုရ။

၆။ ။ ဤအက်ဥပဒေအရ သတ္တုလုပ်ကိုင်ခွင့်ရရှိသူတစ်ဦးဦး၏ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မှုများမှာ ထိုလုပ်ကိုင် ခွင့်ရသူအားလုပ်ကိုင်ခွင့်ပေးသည့်သတ္တုမှတစ်ပါး၊ အခြားသတ္တုများ၊ သို့တည်းမဟုတ် ရေနံဓါတ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍သော်၎င်း၊ တည်ဆဲအခြားတရားဥပဒေအရ ရရှိထားသည့် အခွင့်အရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍သော်၎င်း အခြားသူတစ်ဦးဦး၌ အတည်ဖြစ်လျက်ရှိသော အခွင့်အရေးများရှိလျှင် ထိုအခွင့်အရေးများကိုမဆန့်ကျင် စေရ။

၇။ ။ သတ္တုလုပ်ကိုင်ခွင့်တွင်အတိအလင်းအပ်နှင်းထားသည့်အခွင့်အရေးများကို အထောက်အထား ပြု၍၊ နိုင်ငံတော်သမတမှ သတ္တုလုပ်ကိုင်ခွင့်ရသည့် မြေကိုလုပ်ကိုင်ခွင့်ပေးအပ်သည့် ကိစ္စအတွက် မှတစ်ပါး၊ အခြားမည်သည့်ကိစ္စအတွက်မဆို အသုံးပြုရန်၊ သို့တည်းမဟုတ် အသုံးပြုခွင့်ပေးရန် အာဏာရှိစေရ မည်။

၈။ ။ (၁) နိုင်ငံတော်သမတသည်၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်၍၊ ဤအက်ဥပဒေနှင့်သဘောကိုက်ညီသော နည်းဥပဒေများပြုနိုင်သည်။ အဆိုပါနည်းဥပဒေများမှာ တရားဥပဒေကဲ့သို့ အာဏာရှိစေရမည်။

(၂) အထူးသဖြင့်ဆိုသော် အထက်ပါအာဏာများ၏ ယေဘုယျသဘောကိုမထိခိုက်စေဘဲ အဆိုပါ နည်းဥပဒေများသည် အောက်ပါကိစ္စများအတွက်ပြဋ္ဌာန်းနိုင်သည်။

(က) မည်သည့်နယ်မြေတွင်မဆို သတ္တုတခုခုကို ရှာဖွေခြင်း၊ တိုးတက်ဖြစ်ထွန်းအောင်ပြုလုပ်ခြင်း၊ အကျိုးဖွံ့ဖြိုးအောင်ပြုလုပ်ထုတ်ခြင်း၊ ထိန်းသိမ်းခြင်း၊ ရယူပိုင်ဆိုင်ခြင်း၊ ရွှေ့ပြောင်းခြင်း၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ခြင်း၊ ပြည်ပသို့ တင်ပို့ခြင်း၊ ရောင်းခြင်း၊ ဝယ်ခြင်း၊ ဖောက်ကားခြင်း၊ သို့တည်းမဟုတ် တနည်းနည်းဖြင့်လွှဲပြောင်းပေးခြင်း၊ သွေးခြင်း၊ အသွင်ပြောင်းလဲခြင်း၊ ပြုပြင်မှု၊ သို့တည်းမဟုတ် အရည်ကျိုခြင်းပြုလုပ်ရန် လုပ်ငန်းဆောင်တာများနှင့် စပ်ဆိုင်သည့်၊ သို့တည်းမဟုတ် ထိုကိစ္စများမှ ပေါ်ပေါက်လာသည့်အခြားကိစ္စများ စည်းမျဉ်းသတ်မှတ်ခြင်းနှင့်ကြီးကြပ်အုပ်ချုပ်ခြင်း။

(ခ) မည်သည့်နယ်မြေတွင်မဆို၊ သတ္တုလုပ်ကိုင်ခွင့်ထုတ်ပေးရေးကို စည်းမျဉ်းသတ်မှတ်ခြင်း၊ သို့တည်းမဟုတ် အဆိုပါ လုပ်ကိုင်ခွင့်ထုတ်ပေးရေးကို တားမြစ်ခြင်း၊ သို့တည်းမဟုတ် အဆိုပါသတ္တုလုပ်ကိုင်ခွင့်ကိုထုတ်ပေးရာတွင် လိုက်နာရမည့်စည်းကမ်းချက်များနှင့် နည်းလမ်းများကို သတ်မှတ်ခြင်း။

(ဂ) အခွန်၊ အကောက်အခများနှင့် အခြားကောက်ခံနိုင်သည့် ကြေးငွေများ ဖြတ်ဆိုမှု၊ စည်းကြပ်မှု၊ ကောက်ခံမှု၊ အရတောင်းခံမှု၊ ပြန်လည်ထုတ်ပေးမှု၊ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်ပေးမှု၊ ထို့ပြင်၎င်းတို့နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အခြားကိစ္စများကို စည်းမျဉ်းသတ်မှတ်ခြင်း။

(ဃ) အသစ်တူးဖောက်သော လွန်တွင်း၊ စိုက်တွင်းကြီးနှင့် ကလိုင်အားလုံးကို အတင်းအကြပ် အကြောင်းကြားစေခြင်း၊ အသစ်တူးဖောက်သော လွန်တွင်း သစ်အားလုံးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တူးဖောက်မှု ဆိုင်ရာမှတ်တမ်းများ၊ ဗဟိုကျောက်သားနမူနာနှင့် အမျိုးအစားများကို ထိန်းသိမ်းထားရှိစေခြင်း၊ သတ္တုလုပ်ကိုင်ခွင့်အရ၊ သတ္တုလုပ်ကိုင်ခွင့်ရသူ၏ လက်ဝယ်ရှိသည့် နယ်မြေတွင် သတ္တုပင်ရင်း အခြေအမြစ်များကိုရှာဖွေရာနှင့် အကျိုးဖွံ့ဖြိုးအောင်ပြုလုပ်ထုတ်ယူရာတွင် တွေ့ရှိသောကျောက်ထပ်၊ ကျောက် လွှာ၊ သတ္တု၊ ရေစသည်တို့ ၏အမျိုးအစားနှင့်နမူနာများကို သတ္တုလုပ်ကိုင်ခွင့်ရသူက တင်သွင်းစေခြင်း၊ ထို့ပြင်သတ္တုလုပ်ကိုင်ခွင့် ရရှိထားသည့်မည်သည့် နယ်မြေ ကမဆို နမူနာများရယူစေခြင်း။

- (င) သတ္တုလုပ်ကိုင်ခွင့်ရသူများက ဤအက်ဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်များအရပြုလုပ်သော လုပ်ငန်းဆောင်တာများနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး၊ စီးပွားရေး၊ စက်မှုလက်မှုနှင့်လောကဓါတ်ပညာရပ်ဆိုင်ရာ အခြေခံအချက်အလက်များပါဝင်သည့် အထူး၊ သို့တည်းမဟုတ် ကာလအပိုင်းအခြားအလိုက်ဖြစ်သော အစီရင်ခံစာရင်းများ၊ အစီရင်ခံစာများ၊ အကြောင်းအရာများတင်သွင်းစေခြင်း၊ ထို့ပြင်အဆိုပါ အစီရင်ခံစာရင်း၊ အစီရင်ခံစာနှင့်အကြောင်းအရာများကို မည်သည့်ပုံစံဖြင့် မည်သည့်အာဏာပိုင်ထံတင်သွင်းစေခြင်း။
- (စ) သတ္တုတွင်းလုပ်သားများ ဘေးရန်ကင်းရှင်းရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ သက်သာချောင်ချိရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စည်းမျဉ်းသတ်မှတ်ခြင်း၊ ထိုကိစ္စများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သတ္တုတွင်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခြင်း၊ ထို့အပြင် သတ္တုတွင်းတွင် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နေသည့်သူများရှိရမည့် အရည်အချင်းများကို ပြဋ္ဌာန်းခြင်း။

၉။ ။ နိုင်ငံတော်သမတသည်၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်၍ ဤအက်ဥပဒေအရဖြစ်စေ၊ ဤအက်ဥပဒေ အရပြုသည့်နည်းဥပဒေအရဖြစ်စေ မိမိသုံးစွဲနိုင်သည့်အာဏာတစ်ခုခုကို ထိုအမိန့်ကြော်ငြာစာတွင် သီးခြားဖော်ပြထားသည့်အရာရှိ၊ သို့တည်းမဟုတ် အာဏာပိုင်က သီးခြားဖော်ပြထားသည့် စည်းကမ်းချက်များ နှင့်အညီထိုအာဏာကို သုံးစွဲဆောင်ရွက်ရမည်ဟု ညွှန်ကြားနိုင်သည်။

၁၀။ ။ (၁) သတ္တုလုပ်ကိုင်ခွင့်အရ ပေးအပ်သည့်နယ်မြေ၊ သို့တည်းမဟုတ် အဆောက်အဦ ဥပစာတွင်သော်၎င်း၊ စွန့်လွှတ်ထားသော သတ္တုလုပ်ကိုင်ခွင့်အရပေးအပ်ခဲ့သည့် နယ်မြေ၊ သို့တည်းမဟုတ် အဆောက်အဦ ဥပစာတွင်သော်၎င်း၊ လုပ်ကိုင်သည့် လောလောဆယ်အခြေအနေ၊ နောင်အခြေအနေကို စုံစမ်းရန်ကိစ္စအတွက်၊ သို့တည်းမဟုတ် ဤအက်ဥပဒေတွင်ဖြစ်စေ၊ ဤအက်ဥပဒေအရပြုသည့် နည်းဥပဒေများတွင်ဖြစ်စေ ဖော်ပြထားသည့်အခြားကိစ္စအတွက် နိုင်ငံတော်သမတက အခွင့်အာဏာ အပ်နှင်းထားသောအရာရှိတစ်ဦးဦးမှာ-

- (က) သတ္တုလုပ်ကိုင်ခွင့်အရ ပေးအပ်သည့် နယ်မြေတွင်သော်၎င်း၊ သတ္တုလုပ်ကိုင်ခွင့်အရပြုလုပ်သည့် လုပ်ငန်းဆောင်တာများကို လုပ်ကိုင်သည့် အဆောက်အဦ ဥပစာအတွင်းတွင်သော်၎င်း ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရန်၊
- (ခ) အဆိုပါ နယ်မြေ၊ သို့တည်းမဟုတ် အဆောက်အဦ ဥပစာကိုမဆို ကြီးကြပ်အုပ်ချုပ်သူ၊ သို့တည်းမဟုတ် ထိုနယ်မြေ၊ သို့တည်းမဟုတ် အဆောက်အဦ ဥပစာတွင် သတ္တုလုပ်ငန်းဆောင်တာနှင့် စပ်ဆိုင်သူတစ်ဦးဦး၏ လက်တွင်ရှိ၊ သို့တည်းမဟုတ် ထိုသူစီမံခန့်ခွဲနိုင်သည့် မည်သည့်စာတမ်းအမှတ် အသား၊ စာအုပ်၊ မှတ်ပုံတင်စာအုပ်၊ သို့တည်းမဟုတ် ရေးမှတ်ချက်များကိုမဆို ထုတ်ဖော် တင်ပြစေဟု အမိန့်ထုတ်ဆင့်ရန်၊

(ဂ) အဆိုပါ နယ်မြေ၊ သို့တည်းမဟုတ် အဆောက်အဦဥပစာကို ကြီးကြပ် အုပ်ချုပ်သူ၊ သို့တည်းမဟုတ် အဆိုပါနယ်မြေ၊ သို့တည်းမဟုတ် အဆောက် အဦဥပစာတွင် သတ္တုလုပ်ငန်းဆောင်တာနှင့်စပ်ဆိုင်သူ တဦးဦးအားနှုတ်ဖြင့် မေးမြန်း စုံစမ်းစစ်ဆေးရန်အခွင့်အရေးရှိစေရမည်။

(၂) နိုင်ငံတော်သမတက၊ ပုဒ်မခွဲ (၁) အရအာဏာအပ်နှင်းထားသောအရာရှိ၊ သို့တည်း မဟုတ် အာဏာပိုင်တဦးဦးမှာ၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၂၁ တွင် အဓိပ္ပါယ်ဖော်ပြ ထားသည့် အတိုင်း၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်း ဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်။

၁၁။ ။ (၁) မည်သူမဆိုပုဒ်မ ၄ ပါပြဋ္ဌာန်းချက်ကိုဆန့်ကျင်လျှင်၊ ရာဇဝတ်တရားသူကြီး စစ်ဆေးပြီး၊ ပြစ်မှုထင်ရှားသော်၊ နှစ်နှစ်ထိထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ကျပ်တထောင်ထိ ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ စီရင်ခြင်းခံရမည့်ပြင်၊ သတ္တုရှာဖွေခြင်း၊ သို့တည်းမဟုတ် အကျိုးဖွံ့ဖြိုးအောင်ပြုလုပ်ထုတ်ယူခြင်း အတွက်အသုံးပြုသည့် စက်ကိရိယာတန်ဆာပလာ၊ ဝတ္ထုပစ္စည်းအဆောက်အဦဥပစာနှင့် ပြစ်မှုကျူးလွန် ခဲ့သည့်သတ္တုကို ဘဏ္ဍာတော်အဖြစ်သိမ်းယူရန်လည်း၊ စီရင်ခြင်းခံစေရမည်။

(၂) မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၅ ပါပြဋ္ဌာန်းချက်ကိုဆန့်ကျင်လျှင်၊ ရာဇဝတ်တရားသူကြီး စစ်ဆေးပြီး၊ ပြစ်မှုထင်ရှားသော်ခြောက်လထိထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ကျပ်တထောင်ထိ ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ စီရင်ခြင်းခံရမည့်ပြင်၊ ပြစ်မှုကျူးလွန်ခဲ့သည့် သတ္တုကို ဘဏ္ဍာတော်အဖြစ်သိမ်းယူရန်လည်း စီရင်ခြင်းခံ ရမည်။

(၃) ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်သည့် တရားရုံး၏တရားသူကြီးသည်၊ ဘဏ္ဍာတော်အဖြစ် သိမ်းယူသော သတ္တုကို ရောင်းသည့်ငွေထဲမှ ရာခိုင်နှုန်းငါးဆယ်ထက်မပိုသော ငွေကို ဆုငွေအဖြစ်ပေးနိုင်သည်။

(၄) ဤအက်ဥပဒေအရပြုသည့် နည်းဥပဒေတခုခုကို ကျူးလွန်ဖောက်ဖျက်သူသည်၊ ထိုကျူးလွန်ဖောက် ဖျက်ခြင်းကြောင့် သတ္တုလုပ်ကိုင်ခွင့်ပေးရာ၌ သတ်မှတ်သည့် တာဝန်ကိုခံရမည့်ပြင်၊ ထိုသူအားရာဇဝတ် တရားသူကြီးစစ်ဆေးပြီး၊ ပြစ်မှု ထင်ရှားသော်တနှစ်ထိ ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ကျပ်နှစ်ထောင်ထိငွေဒဏ် ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ စီရင်နိုင်သည်ဟု နိုင်ငံတော်သမတကပြုသော နည်းဥပဒေ များတွင် ပြဋ္ဌာန်းနိုင်သည်။

၁၂။ ။ ဤအက်ဥပဒေအရဖြစ်စေ၊ ဤအက်ဥပဒေအရပြုလုပ်သည့်နည်းဥပဒေအရ ဖြစ်စေ ရိုးသားသော သဘောဖြင့်ပြုလုပ်သည့်အတွက်သော်၎င်း၊ ပြုလုပ်ရန်ကြံရွယ်၍ ဆောင်ရွက်သည့် အတွက်သော်၎င်း ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းတဦးဦးအား ရာဇဝတ်မှုစွဲဆိုခြင်း၊ တရားမမှုစွဲဆိုခြင်း၊ သို့တည်းမဟုတ် အခြားအမှု အခင်းပြုလုပ်ခြင်းမရှိစေရ။

၁၃။ ။ ဤအက်ဥပဒေအရဖြစ်စေ၊ ဤအက်ဥပဒေအရပြုလုပ်သည့် နည်းဥပဒေအရဖြစ်စေ ပြည်သူ့
ဝန်ထမ်းတဦးဦးကရိုးသားသောသဘောဖြင့်အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပေါ်သည့်မည်သည့်
ဆိုးရှုံးနစ်နာမှုအတွက်မျှနိုင်ငံတော် သမတ၌ တာဝန်မရှိစေရ။

၁၄။ ။ ဤအက်ဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် ဤအက်ဥပဒေအရပြုသည့် ဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်
များမှာ၊ မည်သည့်အခြားတည်ဆဲတရားဥပဒေနှင့်မဆို ဆန့်ကျင်ကွဲလွဲလျက်ရှိသော်ငြားလည်း
အတည်ဖြစ်စေရမည်။ သို့ရာတွင် ဆိုခဲ့သည့်အတိုင်းမှတစ်ပါး၊ ဤအက်ဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်များသည်၊
သတ္တနှင့်စပ် ဆိုင်သည့်အခြားတည်ဆဲတရားဥပဒေများပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို ဖြည့်စွက်စေခြင်းသာ
ဖြစ်စေရမည်။ ယုတ်လျော့စေခြင်းမဖြစ်စေရ။ ထို့ပြင်သတ္တတွင်း၊ သို့တည်းမဟုတ် သတ္တနှင့်
စပ်လျဉ်းသည့်တည်ဆဲ တရားဥပဒေတခုခုအရပြုထားသည့် စည်းမျဉ်းဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊
သို့တည်းမဟုတ် စည်းကမ်း ဥပဒေများသည် ဤအက်ဥပဒေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ဤအက်ဥပဒေ
အရပြုသည့် နည်းဥပဒေများနှင့်ဆန့်ကျင်သမျှ ဤအက်ဥပဒေအရပြုထားသည့် နည်းဥပဒေများ
ဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်။

ဖွဲ့စည်းအုပ်ချုပ်ပုံအခြေခံဥပဒေအရ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။

ဦးဝင်းမောင်၊
နိုင်ငံတော်သမတ၊
ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတော်။

ရန်ကုန်မြို့၊ ၁၃၂၃ ခုနှစ်၊ တော်သလင်းလပြည့်ကျော် ၁၁ ရက်။
(၁၉၆၁ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၅ ရက်)။

အမိန့်အရ၊
သာထက်၊
နိုင်ငံတော်သမတ၏ အတွင်းဝန်။
[အမှတ် ၈၆]